

Tropicultura will integrate *PoPuPS* in 2018

In 2018, Tropicultura will join the family of scientific journals published by the *PoPuPS* portal, an acronym for the Portal of Publication of Scientific Periodicals. This project was set up in 2005 by the libraries of the University of Liège. Its ambition is (i) to offer to publishers a simple and economical solution for distributing their journals, without any loss of autonomy, (ii) to offer to the readers a free and unrestricted access to the results of scientific research, (iii) to propose a modern digital platform with functionalities corresponding to up-to-date technological evolutions (referencing, citations, etc.), and (iv) to give to the papers a maximum visibility and accessibility. While it initially only published journals from the University of Liège, the *PoPuPS* portal hosted in 2015 two titles of the University of Saint Louis and, recently, the Royal Academy of Belgium joined the portal with a new title.

The portal is currently focusing on: (i) maximizing the transparency of publication processes for journals, (ii) demonstrating the ethical aspects of research and publication as well as the rights of authors, (iii) increasing the visibility and referencing of published articles, (iv) providing assistance and support to publishers, and (v) ensuring the quality of the information provided to readers, authors and publishers. The main objectives are (i) to mark the difference with pseudo-journals, (ii) to improve the adherence of authors and readers, and (iii) to improve the international recognition of the journals. The criteria for the selection and recognition that serve as a guide to achieve these goals are based upon (i) the Directory of Open Access Journals (*DOAJ*), (ii) the Scopus bibliographic database, (iii) the Open Access Scholarly Publishers Association (*OASPA*), (iv) the *COPE* (Committee on Publication Ethics), and (v) the Science Citation Index (the database that contains titles with an impact factor)

Currently, the system consists of 21 journals, including two of which the activity has ended; two titles having an impact factor, three titles appearing in the list of Top 100 H5 indexes (Google Scholar), four titles being present in the *DOAJ*, five titles recording more than 10,000 visualizations per month and seven titles present in the *Scopus* database (four of which have a *CiteScore* - equivalent to the impact factor). *PoPuPS* currently offers, in open access, almost 6,000 articles, all journals combined.

It is therefore clear that a new era is coming up for our journal. We invite readers to visit the *PoPuPS* website at <http://popups.uliege.be> to see the potential of this constantly evolving project.

J. Bogaert

President of Agri-Overseas

B. Pochet

Director of the Agricultural Library - ULiège

Tropicultura intégrera PoPuPS en 2018

En 2018, Tropicultura se joindra à la famille des revues scientifiques diffusées par le portail *PoPuPS*, acronyme de Portail de Publication de Périodiques Scientifiques. Ce projet a été mis en place en 2005 par les bibliothèques de l'Université de Liège. Il a l'ambition (i) d'offrir aux éditeurs une solution simple et économique pour diffuser leurs revues, et ceci sans perte d'autonomie, (ii) d'offrir aux lecteurs un accès libre et gratuit aux résultats de la recherche, (iii) de proposer une plateforme numérique moderne avec des fonctionnalités qui suivent les évolutions technologiques (référencement, citations, etc.), et (iv) de donner aux publications un maximum de visibilité et accessibilité. Alors qu'il ne diffusait que des revues de l'Université de Liège, le portail *PoPuPS* a accueilli en 2015 l'Université Saint Louis avec deux titres et, dernièrement, l'Académie royale de Belgique a rejoint le portail avec un nouveau titre.

Les responsables du portail s'attachent actuellement: (i) à maximaliser la transparence des processus de publication des revues, (ii) à démontrer les aspects éthiques de la recherche et de la publication ainsi que des droits des auteurs, (iii) à accroître la visibilité et le référencement des articles publiés, (iv) à fournir des aides et à accompagner les éditeurs, et (v) à veiller à la qualité de l'information fournie aux lecteurs, auteurs et éditeurs. Les principaux objectifs sont (i) de faire la différence avec les pseudo-revues, (ii) d'améliorer l'adhésion des auteurs et des lecteurs, et (iii) d'améliorer la reconnaissance internationale des revues. Les critères de sélection et de reconnaissance (i) du *DOAJ* (*Directory of Open Access Journals*), (ii) de la base de données bibliographique *Scopus*, (iii) de l'*OASPA* (*Open Access Scholarly Publishers Association*), (iv) de *COPE* (*Committee on Publication Ethics*), et (v) du *Science Citation Index* (la base de données qui contient les titres ayant un facteur d'impact) servent de guide pour atteindre ces objectifs.

Actuellement, le système comprend 21 titres dont deux titres arrêtés; deux titres ayant un facteur d'impact, trois titres figurant dans la liste french Top 100 H5 index (*Google Scholar*), quatre titres présents dans le *DOAJ*, cinq titres enregistrant plus de 10.000 visualisations par mois et sept titres présents dans *Scopus* (dont quatre ont un *CiteScore* - équivalent au facteur d'impact). *PoPuPS* diffuse actuellement, en libre accès, de presque 6.000 articles, toutes revues confondues.

Il est dès lors clair qu'une nouvelle ère s'annonce pour notre revue. Nous invitons les lecteurs à visiter le site web de *PoPuPS* sur <http://popups.uliege.be> afin de se rendre compte des potentialités offertes par ce projet en constante évolution.

J. Bogaert

Président d' Agri-Overseas

B. Pochet

Directeur de la Bibliothèque des Sciences agronomiques - ULiège